
 
PROCES VERBAL 

 
Incheiat cu ocazia sedintei extraordinare a Consiliului Local din data de 28.02.2023. 

  
La sedinta participa un numar de 17 consilieri locali, convocati prin Dispozitia  

nr.292/27.02.2023 din initiativa primarului al municipiului Calafat. Conform convocarii ordinea 
de zi este urmatoarea: 

1. Proiect de hotarare privind utilizarea execedentului municipiului Calafat; initiator, 
primar, Mituletu Dorel; 

2. Proiect de hotarare privind desemnarea presedintelui de sedinta (pe o perioada de 3 
luni); initiator, primar, Mituletu Dorel; 
D-l Presedinte de sedinta comunica ca trebuie sa se mai astepte cateva minute pana 

la inceprea sedintei doarece trebuie sa vina doi consilieri locali, respectiv dna Seuleanu Monica 
si dl Florica Viorel si dl Primar. 

D-na Secretar general informeaza ca dl primar nu va veni deoarece nu este in localitate. 
D-l Nicola Catalin doreste sa intrebe pe dna Iordache Lavinia cateva aspecte legate de 

buget; intre timp comunica ca soseste si in sala de sedinta dna Seuleanu Monica si dl Florica 
Viorel; arata ca astazi au lucrat muncitorii Primariei la un gard de la cimitir care s-a facut in 
vara; s-a pus problema ca sunt doua garduri puse unul langa altul, unde in cursul zilei de astazi 
se darama gardul cel vechi si intreaba daca s-a adus la cunostinta catre Consiliul Local faptul 
ca consilierii locali au aprobat reabilitare gard cimitir sau s-a apus ca trebuie sa se faca 
investitii?; daca s-a spus C.L. ca trebuie sa se faca investitie, dna Iordache a gresit. 

D-na Iordache comunica ca reabilitare inseamna investitie. 
D-l Nicola Catalin arata ca reabilitare inseamna reparare gard si sa facut un alt gard. 
D-na Iordache arata faptul ca nu merge pe teren pentru a vedea lucrarile si nu trebuie 

trasa la raspundere; 
D-l Nicola Catalin intraba daca li s-a spus acest lucru, si nu trage la raspundere pe 

nimeni ci intraba doar cine a facut plata; 
D-na Iordache Lavinia comunica ca s-a facut plata conform documentelor atasate. 
D-l Nicola Catalin comunica ca s-a mai pus un alt gard unde de fapt nu era gard, iar 

astazi muncitorii darama un gard, nu stie exact ce fac; saptamana trecuta s-a construit o statie 
de autobuz la Scoala nr.1, respectiv Scoala Ghe. Braescu, pe str. Traian, s-a construit in 
aproximativ 4 zile unde s-a pus si un indicator pentru statie de autobuz, iar in cursul zilei de 
vineri tot aceeasi echipa de muncitori au astupat statia de autobuz, punand peste beton un 
strat de 5 cm de pamant unde acum ori se pun flori ori gazon; deci s-a astupat statia de autobuz 
din partea cu portile scolii ramand doar o parcare, in statia de autobuz s-a pus 5 cm de pamant 
si intraba pe dna Iordache daca cunoaste ca statia respectiva sa fie bugetata, daca are dati 
bani catre aceasta, are materiale consumabile? 

D-na Iordache Lavinia arata faptul ca nu are cunostinta de acest lucru dar poate 
materialele respective sunt din stocul avut. 

D-l Viceprimar arata faptul ca materiale consumabile sunt sigur deoarece s-au facut. 
D-l Nicola Catalin comunica dnei Secretar general daca poate pentru sedinta 

urmatoare sa fie prezent si seful Serviciului de utilitati publice deoarece gardul de la cimitir 
este facut de o firma privata iar pe cel cevhi care il darama este de catre Primarie; cine are 
banii, proiectul, angajamentul aceluia care trebuia sa-l darame, sa-l puna, acolo fiind investitie. 

D-l Ciobanu Lucian arata faptul ca daca este gard langa gard automat este un nou 
gard; daca se repara cel vechi era reparatie; problema este ce se considera, ori reparatie ori 
investitie.  

D-na Secretar general al municipiului Calafat in urma verificarii prezentei la sedinta 
extraordinara a Consiliului Local al Municipiului Calafat constata cvorumul indeplinit, sedinta 
fiind statutara;  

D-l Presedinte de sedinta supune la vot aprobarea ordinii de zi, 
D-l Ciobanu Lucian intreaba ce fel de sedinta este aceasta, ordinara sau extraordinara 

deoarece la sedinta extraordinara trebuie 3 zile. 
D-na Secretar general arata faptul ca este de indata deoarece este urgenta acestor 

plati care trebuie efectuate. 



D-l Ciobanu Lucian arata faptul ca aceste plati sunt prinse si in buget; si intreaba daca 
bugetul este legal, partial nelegal, partial legal sau nelegal; 

D-na Secretar General comunica ca pana in momentul de fata nu a venit nici un referat 
de la Prefectura. 

D-l Ciobanu Lucian intreaba de ce se grabeste cu acesta sedinta si nu se asteapta 
pana va veni referatul de la Prefectura. 

D-na Secretar General comunica ca doar initiatorul poate da aceste informatii. 
D-l Pirjol Ion comunica ca dl Primar este plecat pentru rezolvarea unor trebuiri, 

probleme pentru oras. 
D-l Ciobanu Lucian arata faptul ca nu se stie daca aceasta sedinta indeplineste 

conditiile de 3 zile, de 24 de ore, cum se fac aceste sedinte doarece in 3 zile am avut 4 sedinte, 
unde unii nu au putut veni la prima, altii au venit la a doua diferente de o ora intre sedinte, nu 
se terminase una ca a venit alta. 

D-l Presedinte de sedinta arata paftul ca trebuie considerata o sedinta extraordinara 
de indata; supune la vot ordinea de zi fiind votata cu 16 voturi pentru ( Ciobanu Radu, Colcea 
Madalina, Draghici Radu, Dumitru Mugurel, Florica Viorel, Ionescu Gratiel, Ivantu Dumitru, 
Lalescu Merodona, Mihut Dan, Nicola Catalin, Petre Petrica, Pirjol Ion, Popa Emil, Rusu Viorel, 
Seuleanu Monica, Usurelu George Liviu) si o abtinere (Ciobanu Lucian); declara deschise 
lucrarile sedintei extraordinare a Consiliului Local. 

D-l Popa Emil arata faptul ca de indata este atunci cand intervine o forta majora. 
 
Punctul 1- Proiect de hotarare privind utilizarea execedentului municipiului Calafat; 

Dupa prezentarea proiectului de hotarare,  presedintele de sedinta solicita luari de 
cuvant din partea consilierilor locali. Comisiile de specialitate ale consiliului local au dat avize 
favorabile. 

D-l Draghici Radu intreaba pe dna Iordache Lavinia daca se poate folosi excedentul 
inainte de a avea bugetul aprobat; in buget din cate stie sunt prinse si toate investitiile in 
continuare; daca C.L. voteaza acum excedentul acesta pentru a da banii si in buget nu se mai 
voteaza investitiile in continuare, ce se intampla? Ar trebui sa fie o logica, adica intai sa se 
voteze bugetul, se voteaza investitiile in continuare si dupa aceia sa se faca platile? La spital 
cand nu era bugetul aprobat nu se faceau plati ci se astepta sa se vina bugetul pentru a se 
pute face platile; aproband excedentul, aproband niste bani care trebuie dati, nu se voteaza in 
buget investitiile in continuare sau sumele propuse acum si ce se intampla in continuare, se 
va da cu subsemnatul si va plati banii din propriul buzunar. 

D-na Iordache Lavinia arata faptul ca in acest material este vorba doar de investitiile in 
continuare, respectiv presa de brichetat. 

D-l Draghici Radu arata faptul ca nu conteaza deoarece orice investitie in continuare 
se aproba in buget. 

D-na Iordache Lavinia comunica ca a primit adresa de Compartimetul  fonduri 
europene comunicand ca pana pe data de 11 martie trebuie achitata suma daca nu se va 
suporta din bugetul local si nu se mai poate rambursa, avand si adresa atasata la material si 
pe fiecare an s-a procedat asa. 

D-l Draghici Radu comunica ca se putea pune doar aceasta investite daca trebuia 
platita si era urgenta nu sa se plateasca si suma de 7.500 pe la centrala termica. 

D-l Pijol Ion comunica ca firmele respective pot trage la raspundere  in instanta aceste 
sume chiar si cu penalitati. 

D-na Secreatr general comunica ca se poate face orice amendament doreste C.L. 
D-l Nicola Catalin comunica ca nu se va face nici un amendament pana nu vine bugetul 

de la Craiova; intreaba pe dna Iordache daca acoperisul de la Scoala nr. 2 este tot in proiect 
si de ce?  
 D-na Iordache Lavinia arata faptul ca este factura emisa din data de 28 decembrie.  
 D-l Nicola Catalin comunica faptul ca pe data de 31 ianuarie Consiliul Local a aprobat 
un buget al Municipiului Calafat; dl primar a stat pana in luna noiembrie cand si-a dat seama 
ca trebuie facute niste investitii; toti banii din acest excedent de se cere acum C.L. pentru a-i 
aproba au fost aprobati pe 31 ianuarie 2022, a stat fara a face plati, fara a face licitatii, fara a 
face nimic si vine acum pentru a aproba C.L. ca a trecut anul 2022 si ca trebuie facute anumite 
lucrari; s-a aprobat bugetul pe anul 2023 pe 31 ianuarie, s-a stat  cu bugetul pana pe 15 
februarie invocand anumite motive care ulterior, pe 15 februarie a ajuns dosarul la OCPI si 



acum se vine ca este urgent, ca sunt plati urgente; sa vina intai bugetul cu excedentul de la 
Prefectura deoarece acest excedent este prins in bugetul local si sumele nu sunt afectate cu 
nimic si sa se astepe bugetul de la Craiova, poate asa este o invatatura de minte pentru a 
trimite bugetul mai repede si nu in 15 zile.  
 D-l Ciobanu Lucian intreaba pe dna Iordache daca banii veniti pentru presa de brichetat 
sunt bani veniti de la G.A.L. ? 
 D-na Iordace Lavinia arata faptul ca banii sunt veniti din mandatul dansului. 

D-l Ciobanu Lucian comunica ca in 3 ani de zile nu s-au putut cumpara niste utilaje, 
trebuiau doar cumparate in conditiile in care banii erau. 

D-na Iordache Lavinia comunica ca nu s-a prezentat nimeni la licitatie. 
D-l Ciobanu Lucian propune ca si amendamnet sa se voteze doar banii pentru presa 

de brichetat.  
D-l Pirjol Ion arata faptul ca in acest proiect sunt toate investitiile, daca se rupe din ele 

se va face o mare greseala deoarece cele urgente unde trebuie sa se faca plati pentru serviciile 
prestate sa nu se puna penalitati si daune morale ducandu-se in instanta pentru acest lucru. 

D-l Presedinte de sedinta intreaba pe dna secretar general daca se poate face acest 
amendamnet, sa se voteze doar presa de brichetat. 

D-na Secretar general comunica ca membrii Consiliului Local poate vota cum doreste.  
D-l Nicola Catalin intreaba ca firma care a terminat lucrarea in decembrie de ce nu a 

cerut atunci banii. 
D-l Pirjol Ion comunica ca fiecare firma poate cere banii cand vrea. 
D-l Nicola Catalin arata faptul ca in acest sens mai pot astepta pana vine bugetul de la 

Prefectura. 
D-l Popa Emil arata faptul ca este contract cu firma care a executat lucrarea la Scoala 

nr.2, modalitatile de plata sunt stiulate in contract, respectiv termenul de cand se emite factura 
in cat timp trebuie facuta plata 30, 60 sau 90 de zile?  

D-na Iordache Lavinia mentioneaza ca este vorba de 30 de zile asa cum zice legeadar 
nu stie sa spuna acum exact deoarece nu are contractul in fata si nu stie daca acet lucru este 
scris in contract, ei punand scadenta lor care de altfel a si trecut data scadenta. 

D-l Nicola Catalin arata faptul ca acesta este un alt an bugetar, si daca se stia ca sunt 
plati de efectuat trebuia sa se lucreze mai mult la buget pentru acest lucru; intraba daca s-a 
trimis dosarul la ANAF? 

D-na Iordache Lavinia arata ca nu avea cum sa trimita dosarul la ANAF. 
D-l Viceprimar comunica faptul ca dl Ciobanu Lucian a avut o discutie cu dl Primar 

pentru acea suma ramasa din mandatul sau legat de utilajele pentru S.U.P. unde dl Primar a 
raspuns ceva de genul ca din suma ramasa nu a gasit nimic pentru a se plia pe acea suma, 
de exemplu utilaj, ceva care sa se cumpere.  

D-l Ciobau Lucian informeaza ca acea achizitie trebuia facuta de atunci deoarec acum 
pretul utilajelor a crescut. 

D-l Nicola Catalin intreaba daca acum exista oferta pentru presa de brichetat. 
D-na Iordache Lavinia comunica ca trebuie intrebat compartimentele de specialitate.  
D-l Nicola Catalin mentioneaza ca acea presa nu va fi uata niciodata si intreaba de ce 

se vrea plata care trebuia luata inca de pe mandatul d-lui Ciobanu Lucian si considera ca presa 
este bagata aiurea banii fiind nevoiti in alta parte. 

D-l Pirjol Ion informeaza ca timp de 3 ani nu a venit nimeni pentru a se inscrie la licitatie, 
si acum sigur este o oferta, altfel nu s-ar scoate banii. 

D-na Iordache Lavinia comunica ca nu stie de oferta dar arata faptul detine factura si 
tot ce trebuie pentru a putea sa se faca plata, factura fiind emisa pe 19 ianuarie. 

D-l Draghici Radu comunica ca pentru a se putea face o plata trebuie sa fie o receptie 
a produsului si daca exista la aceasta presa. 

D-na Iordache Lavinia comunica ca este factura. 
D-l Presedinte de sedinta roaga sa iasa din sala de sedinte cetatenii pentru a putea 

purta o discutie doar cu consilierii locali cerandu-si scuze fata de cetateni. 
D-l Presedinte de sedinta intreaba pe dl Ciobanu Lucian daca isi mentine 

amendamentul. 
D-l Ciobanu Lucian comunica ca nu isi mai mentine amendamnetul deoarece a cerut 

un document in care sa se justifice faptul ca pana la data de 11 martie trebuie sa se faca plata; 
nu a primit niciun document ci doar ceva scris de comp. fonduri europene, respectiv de dna 



Daniela Iacov si nu o adresa oficiala de la AFIR, unde nici doamna Daniela Iacov nu este in 
sala de sedinte pentru a da mai multe informatii. 

D-l Popa Emil arata faptul ca daca data de plata este pana pe 11 martie se poate 
astepta pana pe 7-8 martie deoarece pana la acea data poate vine si bugetul. 

In urma exprimarii votului nu a fost adoptat proiectul de hotarare fiind votat cu 6 voturi 
pentru (Dumitru Mugurel, Florica Viorel, Mihut Dan, Pirjol Ion, Rusu Viorel, Seuleanu Monica) 
si 11 abtineri (Ciobanu Lucian, Ciobanu Radu, Colcea Madalina, Draghici Radu, Ionescu 
Gratiel, Ivantu Dumitru, Lalescu Merodona, Nicola Catalin, Petre Petrica, Popa Emil, Usurelu 
George Liviu). Nu a fost adoptata hotararea consiliului local. 
 

Punctul 2- Proiect de hotarare privind desemnarea presedintelui de sedinta (pe o 
perioada de 3 luni); 

Dupa prezentarea proiectului de hotarare,  presedintele de sedinta solicita luari de 
cuvant din partea consilierilor locali. Comisiile de specialitate ale consiliului local au dat avize 
favorabile. 

D-l Popa Emil propune pe dl Nicola Catalin. 
In urma exprimarii votului secret  a fost adoptat proiectul de hotarare fiind votat cu 13 

voturi pentru (Ciobanu Lucian, Ciobanu Radu, Colcea Madalina, Draghici Radu, Ionescu 
Gratiel, Ivantu Dumitru, Lalescu Merodona, Mihut Dan, Nicola Catalin, Petre Petrica, Popa 
Emil, Seuleanu Monica, Usurelu George Liviu) si 4 abtineri (Dumitru Mugurel, Florica Viorel, 
Pirjol Ion, Rusu Viorel) . A fost adoptata hotararea consiliului local nr.14. 

 
D-l Presedinte de sedinta declara inchise lucrarile sedintei extraordinare a Consiliului 

Local din data de 28.02.2023, ora 16:00. 
 
Presedinte de sedinta,                            Secretar general, 
Ciobanu Radu            Colina Maria   

Intocmit 
   Ceau-Radut Cristina 


